
Zachraň te Jež í š ka! 

V roce 2008 se v naší zemi obje-

vila iniciativa, za kterou původně stálo 

několik studentů. 

Tito mladí lidé byli znepokojeni 

tím, že tradice Vánoc pomalu ale jistě 

začíná ustupovat do pozadí, a že se za-

číná objevovat amerikanizace Vánoc 

v podobě postavy Santa Klause. Proto 

přišli s peticí, kterou nazvali „Za-

chraňte Ježíška“. V době totality to byl 

děda Mráz, který se snažil ze všech sil 

Ježíška vytlačit z lidských srdcí. Bohu 

díky se podařilo dědu Mráze deporto-

vat zpátky na Sibiř. A dnes tu máme 

Santa Klause. V tom roce 2008, kdy se 

poprvé objevila tato petice, ji pode-

psalo na 30 000 lidí. Tato petice neu-

stále běží, a každý rok ji podepisují 

další a další lidé. Podpisy se potom ne-

sou na vládu, aby vláda také podpořila 

tuto snahu. 

K této snaze se připojil i český 

zpěvák a hudebník Vilém Čok, který 

natočil videoklip právě s názvem „Za-

chraňte Ježíška“. Ta píseň má krásný 

refrén. Zpívá se tam: „Zachraňte Je-

žíška před tlusťochem bez tradice, za-

chraňte Ježíška, on je symbol Vánoc, 

ba co víc, on je kus nás, my jsme sou-

částí jeho.“ Videoklip začíná tím, jak 

malý Ježíšek kráčí po sněhu. 

Všude, kam vstoupí jeho malá 

nožka, tam vyroste květina. To je 

krásný symbol života. Tam, kde je sníh 

a led, se najednou objeví květina. Ale 

co to, na scéně se objevuje i Santa 

Klaus. To je ten tlusťoch bez tradice. 

Jenom malá odbočka – poprvé se ob-

rázek Santa Klause objevil v roce 1931 

jako reklama na jistý nápoj. Tedy tra-

dice tohoto červeného dědy je skutečně 

ubohá ve srovnání s Ježíškem. 

Ale vraťme se k videoklipu – Santa 

Klaus si nasazuje boxerky a začíná ne-

rovný zápas v ringu mezi Santa Klau-

sem a Ježíškem. Je to nerovný boj, Je-

žíšek je malý, nemá žádné boxerky, je-

nom bezbranně stojí v rohu ringu. Ko-

lem ringu je obrovský zástup lidí, kteří 

zápas sledují. Navíc Santa Klaus má 

kolem sebe bodygardy a agenty v čer-

ných brýlích. To jsou ti, co ho mají za 

úkol podporovat a propagovat. Santa 

Klaus útočí na Ježíška, který bez-

branně stojí. V očích Santa Klause se 

blýskají americké dolary. Je to ne-

rovný zápas. A když lidé vidí, jak tam 

Ježíšek smutně stojí, a jak je bez-

branný, začínají se přidávat na jeho 

stranu. Nakonec všichni fandí Ježíš-

kovi a jsou na jeho straně, od dětí až 

po největší. Když Santa Klaus vidí, že 

zůstal osamocen a že mu nikdo ne-

fandí, zlostně opouští ring i se svými 

poradci, odhazuje naštvaně boxerky 

a odchází. Na scéně se potom objeví 

Ježíšek, který má v rukou jenom pár 

oříšků, které nabízí a řekne jenom 

jedno slovo, a sice: „Děkuji.“ Jinými 

slovy: „Děkuji vám, že jste mě zachrá-

nili, že jste se postavili na moji 

stranu.“ 

Radostné a požehnané svátky vá-

noční Vám vyprošuje P. Petr Havlát 

Vážení spoluobčané, 

probíhají poslední dny letošního 

roku je dobrou tradicí rekapitulovat 

končící rok, v tomto případě rok 2019. 

Tak jako roky předcházející, tak i le-

tošní byl pestrý ve všech směrech. 

Z občanského hlediska život ubíhal 

tak, jako v předcházejících letech. 

Z obecního hlediska se něco starého 

odstranilo a nového postavilo. Lze 

konstatovat, že končící rok nebyl pro 

mnohé jednoduchý, ale trpělivostí 

a přístupem k plnění povinností kaž-

dého z nás jsme jako občanská společ-

nost obstáli. Ohlédnutí za uplynulým 

rokem je tím i přes různé překážky ra-

dostné. 
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Zveme vás na 

ŽIVÝ BETLÉM 

2019 

v pátek 27. 12. v 17 hod. 

v kulturním domě Velké Němčice 

Chystáme pro vás nové zpracování 

starého příběhu o lásce z Betléma. 

Pro představení se na vás těšíme při 

žehnání pokrmů a vín. Dobré víno 

a pomazánky jsou vítány. 

Prosíme, vezměte si s sebou  

prskavku. 

 



Ohlédnutí za uplynulým rokem 

většinou spočívá ve shrnutí stavebních, 

kulturních, společenských a sportov-

ních aktivit. Ze stavebních akcí letoš-

ního roku bych zmínil právě probíha-

jící opravu fasády a výměnu oken 

a dveří na budově staré radnice, kde je 

dokončení naplánováno na květen 

příštího roku, vše dle technologického 

a časového harmonogramu. Dalším 

zhodnocením a hlavně zkvalitněním 

pracovního prostředí bylo pořízení kli-

matizačních jednotek do počítačové 

učebny v základní škole a v části ma-

teřské školy. Byly zahájeny také pří-

pravy na vybudování inženýrských sítí 

v lokalitě Podsedky, kde je zatím za-

dáno vypracování studie, která bude 

sloužit jako příprava na zpracování 

projektové dokumentace a poté vý-

stavby rodinných domů. Jedná se o na-

pojení na stávající vystavěné RD v ul. 

Pod Hospodou až po vozovku směrem 

na Moutnice. 

Stěžejní akcí víceméně příštího 

roku je začátkem listopadu zahájená 

výstavba hasičské zbrojnice, u které je 

datum dokončení konec příštího roku. 

Doufejme, že se podaří termín splnit 

a že hasička bude chloubou nejenom 

hasičů, ale celé obce. 

Dále bych chtěl zmínit v těchto 

dnech aktuální výsadbu stromů jak 

před rodinnými domy, tak i na obec-

ních pozemcích. Naší snahou je, aby se 

do obce vrátila zeleň, která byla v po-

sledních letech díky budování nových 

vodovodů, kanalizací, chodníků a vo-

zovek vytěsněna a hodně chybí. Těm 

občanům, kterým tato informace 

unikla, a chtěli by před svá obydlí za-

sadit také strom, nabízíme možnost se 

přihlásit ke stejné výsadbové akci 

v příštím roce. 

Od zdárného ukončení komplex-

ních pozemkových úprav se odvíjí veš-

keré stavební aktivity v extravilánu 

obce. To se týká hlavně výstavby ryb-

níka, cyklostezek, a také realizace 

plánu společných zařízení tj. cest, re-

mízků, větrolamů atd. 

Malým dluhem je oprava vozovky 

mezi sklepy a bývalým pivovarem, kde 

se zastupitelstvo zatím nedohodlo na 

finálním povrchu vozovky. 

Přes zimu máme v plánu obnovu 

mobiliáře, tzn. výměna starých laviček 

po obci a na hřbitově a také možná vý-

měna starých prvků na dětském hřišti 

u ZŠ, dle dosažených dotací. 

Z rozhodnutí zastupitelstva bylo 

v průběhu roku požádáno o úplatný 

převod budovy bývalého zámku. Po 

neúspěšných pokusech v minulých le-

tech o bezúplatný převod využíváme 

jako obec další možnost k nabytí této 

budovy od úřadu pro zastupování státu 

ve věcech majetkových. Budova 

zámku se svou strategickou polohou se 

musí stát majetkem obce a hlavně být 

smysluplně využita pro potřeby ob-

čanů. 

Mnozí z vás jistě zaregistrovali 

odstranění budovy správce kurtů u zá-

kladní školy. Toto místo osadíme ze-

lení, lavičkami a zázemí pro správce 

kurtů bude vybudováno na jiném místě 

v areálu, vše po dohodě se zastupiteli 

městyse. 

Do příštího roku 2020 máme opět 

stavební plány, o kterých budu infor-

movat v nejbližším vydání zpravodaje 

po projednání rozpočtu na příští rok. 

Co se týká kulturních, společen-

ských a sportovních akcí v letošním 

roce, splnily naše očekávání. Všechny 

organizace, spolky a i jednotlivci udr-

želi vysoko nastavenou laťku a za-

slouží si pochvalu a uznání za jejich 

záslužnou činnost nejenom pro kon-

krétní spolek, ale pro naši obec. Přejme 

jim jako každý rok, aby jim pracovitost 

a nadšení pro společnou věc ve spolu-

práci s městysem vydrželo i v příštím 

roce. Poděkování patří i všem obča-

nům za obětavou a nezištnou práci za 

údržbu prostor nejenom před svými 

nemovitostmi, ale i na veřejných pro-

stranstvích, které tím naši obec 

zkrášlují. 

Vážení spoluobčané, přeji Vám 

jménem svým, jménem zastupitelstva 

městyse a zaměstnanců úřadu městyse 

šťastné a spokojené vánoční svátky, 

rodinnou pohodu a do nastávajícího 

roku 2020 pevné zdraví, spokojenost 

a splnění všech přání a cílů, jak v osob-

ním, tak i veřejném životě a klidný 

a spokojený život ve Velkých Němči-

cích. 

   Smetana František, starosta městyse 

Rybářský spolek Vranovice 

Luboš Mrkvica 

Vranovický ry-

bářský spolek 

registruje 701 

členů, z toho 79 dětí do 15 let. Počty 

členů v obcích: Vranovice 179, Velké 

Němčice 111, Křepice 63, Uherčice 

62, Žabčice 44, další jsou i ze vzdále-

nějších obcí. Letošní kroužek ve Vra-

novicích navštěvuje 15 nových dětí. 

Další kroužky dle zájmu ve Velkých 

Němčicích a Křepicích. Výroční člen-

ská schůze se konala poslední neděli 

v březnu. Důležitým bodem programu 

byly volby. Statutárními zástupci jsou 

nadále předseda Zdeněk Škňouřil 

a jednatel Luboš Mrkvica. Hospodá-

řem zůstává se svou odborností z ry-

bářské školy Ing. Petr Dvořáček. Dále 



se výbor omladil o nové dva členy vý-

boru, Radka Malého a Petra Dvořáčka 

ml. Výroční schůze seznámila zúčast-

něné členy s hospodařením na svěře-

ných revírech, účetní uzávěrkou, roz-

počtem na rok 2020, zprávou jedna-

tele, zprávou předsedy KRK a nakonec 

se v diskusi řešilo několik záležitostí, 

například omezení úlovků na místních 

vodách. Nelze opomenout účast na vý-

ročních schůzích, která nepřekročí 10 

procent řádných členů, sice nemají po-

vinnost se zúčastnit, nicméně jednou 

za rok by se mohli zajímat o to, co se 

ve spolku děje a co se plánuje. 

V červnu se na Stříbrňáku pořádaly 

tradiční rybářské závody za maximální 

účasti závodníků. V sobotu lovilo 122 

dospěláků a v neděli 96 dětí, celkem za 

oba dny se nachytalo 143 kaprů, 26 

cejnů, 8 línů, 3 úhoři, 2 štiky a 15 ostat-

ních druhů ryb. Za dospělé se umístili: 

1. místo Reim Martin, 2. místo Ko-

cman Tomáš, 3. místo Ludín Pavel, 4. 

místo Picmaus Michal, 5. místo Staňko 

Michal. Vítězové si odnesli ceny za 

25 000 Kč. Děti zvítězily všechny, ale 

těmi nejúspěšnějšími byly: 1. místo 

Smetana Petr, 2. místo Dreveňák Da-

vid a 3. místo Škamradová Helenka. 

V říjnu se konal IX. sjezd MRS (jed-

nou za 4 roky), kde se schvalovaly ná-

vrhy změn stanov a bližších podmínek 

rybářského práva (rybářský řád). Toto 

jednání probíhalo za účasti delegátů 

102 organizací z celé jižní Moravy, 

kteří zastupovali asi 70 000 členů. A co 

se nejdůležitějšího změnilo? Asi nej-

větší změnou je od roku 2020 zrušení 

brigádnické povinnosti na návrh br-

něnského spolku. Zástupci našeho 

spolku byli proti zrušení, ale návrh byl 

schválen s rozdílem vice jak 5000 

hlasů. Další velkou změnou byl návrh 

na navýšení členského příspěvku, a to 

o 800,- Kč pro všechny členy mimo 

mládeže do 15 let a člena, který si na 

daný rok nezaplatí povolenku k lovu. 

To znamená, že budou tři druhy člen-

ství, mládež do 15 let 200,- Kč, tzv. 

udržovací členství bez povolenky. 

450,- Kč v případě, že se člen po 

úhradě udržovacího členského pří-

spěvku v daném roce rozhodne si po-

volenku pořídit, je povinen dále uhra-

dit plný členský příspěvek ve výši 

1.250,-Kč a členství s plánovaným ná-

kupem povolenky na příslušný rok 

1250,-Kč. Samozřejmě naši delegáti 

s návrhem nesouhlasili, nicméně návrh 

na navýšení byl schválen. V září byly 

zahájeny práce na odbahnění a zprů-

točnění výtažníku za chatou, bude vy-

užíván k odchovu lína a pro kroužek 

rybářské mládeže. Z povinnosti k na-

šim svěřeným revírům: Svratka 1, 

Svratka 1A a Svratka 1M je celková 

zarybňovací povinnost 360 000 Kč. 

Prostředky na zarybnění získáváme 

z prodeje povolenek a částečně z vlast-

ního rybochovu. V polovině roku se na 

výborové schůzi schválilo obnovení 

rybářského plesu po 27 letech.  

Tímto zveme rybáře 

i nerybáře na ples, který 

se uskuteční ve Velkých 

Němčicích 4. 1. 2020, 

k tanci a poslechu bude 

hrát dechová hudba Túfaranka ze 

Šakvic, připravíme pestré občer-

stvení a bohatou tombolu. Doufáme, 

že se tato kulturní událost vydaří 

a stane se pravidelně pořádanou 

akcí spolku a příště to bude určitě ve 

Vranovicích. 

Charita České republiky 

pořádá v sobotu 4. ledna 2019 od 

9,00 hodin ve Velkých Němčicích 

tradiční Tříkrálovou sbírku. 

Výtěžek sbírky bude věnován na po-

moc všem sociálně slabým lidem. 

 

ZŠ Velké Němčice vás zve na tradiční 

VÁNOČNÍ ZPÍVÁNÍ 

žáků naší školy  

ve čtvrtek 19. 12. 2019 v 17.30  

v kostele ve Velkých Němčicích 

Dobrovolné vstupné bude zasláno  

domovu Betlém v Kloboukách. 
 

Orelský nohejbalový  

rok 2019  
Pavel Nečas, místostarosta jednoty 

Orla 

Nohejbalový oddíl jed-

noty Orla Velké Něm-

čice sehrál v průběhu 

roku 2019 celkem čtyři 

orelské turnaje. 

Sezónu jsme zahájili 1. června 

uspořádáním turnaje v našem sportov-

ním areálu u školy. Za účasti celkem 

jedenácti družstev systémem „každý 

s každým“ vybojovalo prvenství druž-

stvo z Boleradic, druhé místo obsadili 

Milan Lazárik s Alenou a Tomášem 

Peroutkovými, třetí skončily Vaceno-

vice. Z našich dalších družstev se na 

šestém místě umístili Laďa Sokolář, 

Ivo Zapletal a Libor Valla, sedmá 

příčka patřila Pavlu Prchalovi s Pa-

vlem a Vaškem Nečasovými, desátou 

příčku obsadili Zdeněk Frömmel, Jirka 

Rozek, Pavel Šabata a Petr Frank. 

V pořadí druhý turnaj se konal 3. 

srpna v Domaníně. Od nás se ho zú-

častnila tři naše družstva. Ze sedmi zú-

častněných družstev zvítězil domácí 

Domanín, další tři místa obsadila naše 

družstva. Stříbrná příčka patřila Mi-

lanu Lazárikovi s Alenou a Tomášem 

Peroutkovými, bronzová pak Pavlu Pr-

chalovi, Pavlu Nečasovi a Pavlu Šaba-

tovi, čtvrté místo získali Jirka Rozek, 

Laďa Sokolář a Zdeněk Frömmel. Vr-

cholem sezóny byl pro nás Ústřední 

nohejbalový turnaj konaný 24. srpna v 

Ratíškovicích. Předešlé tři roky 

(2016,2017,2018) se nám podařilo na 

tomto turnaji zvítězit. Do bojů jsme 

vyslali dvě naše družstva. Jirka Rozek, 

Milan Lazárik a Laďa Sokolář skončili 

na pátém místě. Ústředními vítězi Orla 

pro letošní rok se stali Pavel Prchal 

s Pavel a Radkem Nečasovými. Tímto 

vítězstvím se nám podařilo počtvrté za 

sebou Ústřední orelský turnaj vyhrát. 

Čtvrtý a zároveň poslední ven-

kovní turnaj se konal 19. října v Bole-

radicích. Vítězem se stalo jedno z do-

mácích družstev Boleradic. Stříbrnou 

příčku obsadili Zdeněk Frömmel, Pa-

vel Prchal a Pavel Nečas, bronzovou 

Milan Lazárik s Alenou a Tomášem 

Peroutkovými, pátí se umístili Laďa 

Sokolář, Pavel Šabata a Petr Frank. 



Úplně poslední turnaj v letošním 

roce s názvem „O přeborníka obce“ 

bude naše jednota pořádat ke konci 

roku v našem kulturním domě v so-

botu 28. prosince. Tradičního turnaje 

se účastní pouze domácí hráči a bude 

to naše sportovní rozloučení s uplynu-

lým rokem. 

Listopadové okénko 

z mateřské školy 

Za kolektiv MŠ – Lucie Němečková 

Měsíc listopad jsme odstartovali 

tradičním vystoupením dětí pro naše 

milé babičky a dědečky, které se ko-

nalo ve čtvrtek 7. 11. 2019 v kulturním 

domě. Učitelky Jana Střelcová 

a Zuzana Pekaříková s našimi nejstar-

šími dětmi secvičily nabité pásmo, 

které jim předvedly.  Děti byly moc ši-

kovné a za odměnu dostaly malou slad-

kost. 

V polovině měsíce jsme jako 

každý rok zahájili v MŠ-Edukativně 

stimulační skupiny (ESS). Co to 

vlastně Edukativně stimulační skupiny 

jsou? ESS jsou programem zaměřené 

pro děti předškolního věku- „předško-

láky“ (děti, které navštěvují mateřskou 

školu posledním rokem a chystají se 

k zápisu do základní školy). Cílem to-

hoto programu je hravou formou roz-

víjet schopnosti a dovednosti dětí, dů-

ležité pro zvládnutí nároků 1. třídy zá-

kladní školy. Program je rozvržen do 

10 lekcí, 1x za 14 dní se dítě účastní 

lekce za doprovodu svého rodiče, který 

je přítomen a průběh hodiny sleduje. 

Skupiny vedou naše proškolené uči-

telky. 

Se staršími dětmi jsme se vydali 

za kulturou do Hustopečí. Jeli jsme se 

podívat na divadelní představení s ná-

zvem „Kterak čtyřhlavý drak Yrav 

Yvolrak pozřel Karla“, které bylo pro 

nás podle názvu trošku oříškem, ale 

o to víc jsme se těšili, co nám přinese. 

Hlavní myšlenka představení byla 

o zodpovědném přístupu k životnímu 

prostředí. Představením se linuly lehce 

zapamatovatelné písničky, které vybí-

zely děti k interakci s herci. Divadlo 

bylo zábavné, dynamické a poučné co 

se týče třídění odpadu.  

V rámci našeho projektu „Můj do-

mov je tam, kde to dobře znám…“ 

jsme si tentokrát domluvili návštěvu 

u místního podnikatele Furch Guitars. 

S dětmi jsme šli objevit, jak se taková 

kytara vůbec vyrábí. Dozvěděli jsme 

se, z jakých částí světa si dováží dřevo, 

jak se dřevo suší, jak se opracovává 

a jaké druhy kytar mají v nabídce. Na-

konec jsme se mohli jít na tyto kytary 

podívat do nového muzea, které ještě 

není otevřené pro veřejnost, a my jsme 

měli možnost muzeum vidět v před-

stihu. Tímto bychom chtěli moc podě-

kovat za pěkné přivítání a komentova-

nou prohlídku p. Renatě Doležalové. 

☺  

ZO ČZS Velké Němčice pořádá 

Školení degustátorů vín 

Místo konání: Velké Němčice kul-

turní dům 

Datum konání: v sobotu 7. prosince 

2019 od 18:00 hodin 

Po odborné stránce povede školení 

Ing. Roman Loskot 

Hlavním cílem je zaškolení začínají-

cích degustátorů a zvýšení odborné 

úrovně stávajících degustátorů pro 

hodnocení vín ve 100 bodové stupnici. 

K hodnocení budou připravena vína 

různých odrůd. 

Přineste si s sebou prosím tužku 

(vhodná je i kalkulačka). 

Školení je zdarma 

Srdečně zvou pořadatelé 

PROGRAM KINA 

8.12 v 16:00 hod. Královna koloběžka 
12.12 v 17:00 hod. Hodinářův učeň 
16.12 v 16:00 Krtkova dobrodružství 
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